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Harde brexit  -  Houding deelstaten

Vorig jaa, op 16 februari 2016, wisselden wij in de commissie van 16/2 van gedachten 
over de mogelijke gevolgen van een “yes” bij het Britse referendum inzake het EU-
lidmaatschap voor de positie van de Britse deelstaten. De minister stelde daar terecht 
dat de toekomst niet was te voorspellen en we de situatie dienden af te wachten.

Eén jaar later zitten we met een realiteit die weinigen hadden kunnen voorspellen. De 
Britten kozen in juni voor een zogenaamde brexit, terwijl deelstaten Schotland en Noord-
Ierland dat even overtuigend afwezen. In een recente speech toonde de Britse premier 
May zich bereid een zogenaamde harde brexit te forceren, waarbij de Europese 
eenheidsmarkt volledig wordt verlaten. Alleen zo meent premier May de Britse 
soevereiniteit inzake immigratie en het Europees Hof van Justitie integraal te kunnen 
herstellen.

Dit standpunt lokte een zeer negatieve reactie uit van haar Schotse collega Nicola 
Sturgeon, die verklaarde dat Groot-Brittanië Schotland niet kon dwingen uit de 
eenheidsmarkt te stappen.

In zijn antwoord van februari vorig jaar verwees de minister naar de Vlaamse 
stellingname ten aanzien van Catalonië wat betreft het eventueel aanvaarden van een 
EU-lidmaatschap van Schotland. De piste waarbij Schotland als deelstaat en niet als 
soevereine staat de eengemaakte Europese markt zou betreden, werd toen evenwel niet 
besproken. Ik ben dan ook zeer benieuwd naar de visie van de minister-president ter 
zake. 

1. Hoe evalueren onze vertegenwoordigers in het Verenigd Koninkrijk de huidige 
situatie en de te verwachten evolutie? 

2. Hoe staat de Vlaamse Regering ten aanzien van een eventueel apart lidmaatschap 
van de Europese eenheidsmarkt door individuele Britse deelstaten?
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1. De Algemene Vertegenwoordiger van de Vlaamse Regering in Londen volgt de 
politieke situatie in het Verenigd Koninkrijk op en rapporteert mij daarover regelmatig.     

2. Schotland heeft uitdrukkelijk aangegeven in de Europese eenheidsmarkt te willen 
blijven. Vorige maand noemde Nicola Sturgeon het Brexit-plan van de Britse premier 
om uit de eenheidsmarkt te stappen 'economisch catastrofaal' voor het Verenigd 
Koninkrijk en benadrukte dat Schotland daar niet mee heeft ingestemd. 
Het is op dit ogenblik onduidelijk of Londen rekening zal houden met de Schotse 
bezwaren en wat de toekomst zal brengen voor de deelstaat. Een nieuw 
onafhankelijkheidsreferendum behoort eveneens tot de mogelijkheden. Ik zal in ieder 
geval elke democratisch tot stand gekomen keuze van de Schotse regering en 
bevolking respecteren en verdedigen. Schotland vindt in Vlaanderen bovendien een 
bondgenoot in het streven naar wat ik heb omschreven als een handelsvriendelijke 
Brexit met een ‘PLUS’-verdrag. 


